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According to my research about relations between Mongolia and Germany after the 1990s, there are  many factors, 
policies and interests that have influenced the two countries’ relationship development.  In particular, Central and East 
Asian factors have had positive impacts and have become the basis of the relationship between Germany and Mongolia 
since 1992. Mongolia’s initiative effort and activities to improve stability and cooperation in Central and East Asia and 
Germany’s policy of strengthening its stable relations and mutual agreements in this area have met and positivily 
influenced the relationship between Mongolia and Germany since the 1990s.  
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Согласно исследованиям автора, существует множество факторов, которые оказали позитивное воздейст-

вие на развитие межгосударственных связей Монголии и Германии после 1990-х годов. Это прежде всего 
политическая и практическая заинтересованность сторон, а также, начиная с 1992 г., центрально- и восточ-
ноазиатский факторы. Инициативы Монголии по развитию сотрудничества в Центральной и Восточной 
Азии, как и политика Германии по укреплению стабильности и неукоснительному исполнению взаимных до-
говоренностей, оказывают положительное влияние на отношения между государствами начиная с 1990-х 
годов. 
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1. The relationship between Mongolia and 
the Federal Republic of Germany from 1990-
1992 

The Federal Republic of Germany and the 
Mongolian People’s Republic established 
diplomatic relations in 1974, but the relations 
didn’t develop much until 1990 because of their 

totally different political views. German 
reunification and Mongolia’s transition from 
socialism to democracy and a free market in 
1990 started improving the relations.   

As a survivor of the German Democratic 
Republic (GDR), the Federal Republic of 
Germany (FRG) made an effort to keep the 




